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ΠΑΣΟΚ 

ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

ΕΛΕΝΗ ΒΑΤΣΙΝΑ 

                                                                 

Αθήνα, 26 Ιουνίου 2024 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

 

 

ΠΡΟΣ: Τoν Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

 

 

ΘΕΜΑ: «Επείγουσα ανάγκη παρέμβασης για τις προθεσμίες ενεργοποίησης IRIS και για την επιβολή 

κυρώσεων προς τα Τραπεζικά ιδρύματα για την ανεπαρκή εξυπηρέτηση επαγγελματιών χρηστών POS» 

 

Κύριε Υπουργέ,  

 

Στο προηγούμενο έτος η Κυβέρνησή Σας έδωσε στον εαυτό της τον τίτλο της Κυβέρνησης που θα πατάξει τη 

φοροδιαφυγή. Δυστυχώς, από  τον Δεκέμβριο του 2023 και έξι μήνες μετά αποδεικνύεται ότι η ψήφιση του 

νέου φορολογικού νόμου και η τήρηση των προθεσμιών που θέσατε με αυτόν ήταν όνειρο…χειμερινής νυκτός. 

Και φτάσαμε στο καλοκαίρι το 2024, με το σύνολο των επαγγελματιών να αντιμετωπίζει ακόμα προβλήματα με 

τη διασύνδεση των POS. 

Επιπλέον, οι τραπεζικοί φορείς φαίνονται αδύναμοι να ανταποκριθούν στον μεγάλο όγκο εξυπηρέτησης 

επαγγελματιών πελατών για τη σύνδεση, τη λειτουργία, τις βλάβες στη χρήση POS. Με την ιδιαίτερα 

προκλητική συμπεριφορά ορισμένων ανωνύμων τραπεζικών εταιριών έρχεται αντιμέτωπο μεγάλο μέρος των 

επαγγελματιών, αφού δεν δύνανται λόγω διαρκώς κατειλημμένου τηλεφωνικού κέντρου να εξυπηρετηθούν για 

θέματα πρακτικής εφαρμογής των POS, ούτε λειτουργούν φυσικά καταστήματα σε αυτές για την Υπηρεσία 

αυτή. 

Και τελικά σήμερα, βλέπουν το φως της δημοσιότητας οι αριθμοί βάσει των οποίων αποδεικνύεται ότι μόνοι οι 

μισοί σχεδόν επαγγελματίες έχουν προβεί σε ενεργοποίηση της εφαρμογής IRIS (54% σε σύνολο 750.000 

ελεύθερων επαγγελματιών). 

Ήδη χθές, εξαγγείλατε παράταση στην ενεργοποίηση της Υπηρεσίας, χωρίς όμως μέχρι σήμερα να είναι 

γνωστός ούτε ο ακριβής χρόνος παράτασης, ούτε όμως και ο τρόπος ενημέρωσης των επαγγελματιών για την 

υποχρέωση συμμόρφωσής τους σε ένα νόμο του Κράτους που μετρά ήδη 6 αποτυχημένους μήνες παρατάσεων 

και ταλαιπωρίας. 

Είναι αμφίβολο αν το υπόλοιπο 46% των επαγγελματιών γνωρίζει ότι σε ελάχιστες ημέρες, μη δοθείσας της 

παράτασης ενεργοποίησης IRIS θα πληρώσει πρόστιμο 1.500 ευρώ. 

 

Εδώ και έξι μήνες λοιπόν, μέσα σε ένα σύντομο χρονικό διάστημα, έχουν περιέλθει οι επιχειρήσεις σε πλήρη 

αδυναμία συμμόρφωσης σε ένα νόμο που δε γνωρίζουν, σε έναν νόμο που τους έθεσε ασφυκτικές προθεσμίες 

που ήταν αδύνατον να τηρηθούν, σε έναν νόμο που τελικά αποκάλυψε ότι ακόμα και οι φορολογικές 

συναλλαγές μέσω των τραπεζικών εταιριών έγιναν με όρους πραγματικά καταχρηστικούς και αντίθετους στα 

συναλλακτικά ήθη. 
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Για τους λόγους αυτούς, 

Ερωτάσθε κ. Υπουργέ : 

  

1. Θα δώσετε σαφή και μακρά παράταση μέχρι το τέλος του χρόνου για την υποχρεωτική εγκατάσταση 

της εφαρμογής IRIS, ώστε να ενημερωθούν με κάθε πρόσφορο μέσο οι επαγγελματίες για τη χρήση και 

λειτουργία αυτής; 

2. Σε ποιες πρωτοβουλίες σκοπεύετε να προβείτε για θεσμοθέτηση προστίμων για την παράνομη και 

καταχρηστική συμπεριφορά των ανώνυμων τραπεζικών εταιριών που καίτοι εισπράττουν τεράστια 

ποσά από τις συναλλαγές μέσω POS, δεν διαθέτουν άμεσο και λειτουργικό τμήμα εξυπηρέτησης της 

λειτουργίας αυτών; 

 

Η Βουλευτής 

 

Ελένη Βατσινά 

 

 

                                                               




